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Protokół  nr  IV/06 
 
z obrad IV sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 28 grudnia 2006 roku                 
w godzinach  1000    - 1315    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku. 
W obradach uczestniczyło 23 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności w załączeniu  
do protokółu).   
 
  

Porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji,  stwierdzenie prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Zmiany w składzie Rady Miasta – podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia kandydata 

w miejsce wygasłego mandatu -  ślubowanie radnego. 
5. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności. 
6. Prezentacja przez Cezarego Zamanę rowerowej imprezy rekreacyjno-sportowej  pod 

nazwą: „MAZURY MTB Maraton”.  
7. Podjęcie uchwał  w  sprawach: 

1) zmian w budżecie miasta na rok 2006, 
2) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej do przedszkoli publicznych, 
3) upoważnienia Przewodniczącego Rady Miasta Ełku do dokonywania czynności              

w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Prezydenta Miasta Ełku, 
4) ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku Tomasza Mariusza Andrukiewicza, 
5) uchylenia uchwały Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku z dnia  

27 czerwca 2006 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody 
działkowe” obejmującego dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku, 

6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 
zwanego „Ełk –Konieczki”, 

7) uchylenia uchwały Nr XXI/192/04 Rady Miasta Ełku z dnia  
31 maja 2004 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ul. Kolejową,   ul. 
Wczasową, Jeziorem Selmęt Mały, Jeziorem Szyba oraz obszarem kolejowym, 
zwanego „EŁK-LETNISKOWA”, 

8) uchylenia uchwały Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku z dnia  
27 czerwca 2006 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody 
działkowe” obejmującego dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku, 

9) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego    
w Ełku, ograniczonego ulicami: Gdańską, A. Mickiewicza, Słoneczną, Gen. W. 
Sikorskiego, zwanego „EŁK – GDAŃSKA” , 

10) reprezentowania Miasta Ełk  w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego 
“Gospodarka Komunalna” oraz prawa kumulacji głosów na okres kadencji 2006 – 
2010, 

11) diet oraz podróży służbowych radnych, 
12) ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Inżynierii Miejskiej 

w Ełku, 
13) ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej na 2007 rok  

dla Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku. 
 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2007 roku. 
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9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Oświadczenia i wolne wnioski.  
11. Zakończenie obrad. 
 
Do punktu –1- 

Na wstępie sesji został odegrany Hymn Państwowy. 
Przewodniczący  Rady  Andrzej Orzechowski powitał wszystkich zebranych                      

i otworzył IV sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.  
 
 Do punktu –2- 

Nie zgłoszono uwag do protokołów nr III/06  z dnia 13 grudnia 2006 roku,  wobec 
tego protokół nr III/06   został przyjęty.   
    
Do punktu –3- 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Orzechowski poprosił o  uwagi lub wnioski do 
rozesłanego porządku obrad.  
 
Prezydent Miasta T.Andrukiewicz zgłosił wnioski o uzupełnienie propozycji porządku 
obrad, w punkcie 7 kolejno: 
7/11 podjęcie uchwały w sprawie diet oraz podróży służbowych radnych, 
7/12 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej 
dla Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku, 
7/13 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej 
na 2007 rok dla Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Orzechowski zgłosił wniosek dot. zamiany 
kolejności podejmowania uchwał w punkcie 7 porządku obrad, a mianowicie podjęcie 
uchwały w sprawie  sprawie uchylenia uchwały Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku z 
dnia 27 czerwca 2006 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody działkowe” 
obejmującego dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku, z punktu 7/8 do punktu 7/5 
 
Innych wniosków nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM odczytał propozycję porządku obrad uzupełnioną o wyżej zgłoszone 
wnioski i  poddał pod głosowanie; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”                     
i 0 głosach wstrzym. - jednomyślnie „za”  radni przyjęli porządek posiedzenia jak wyżej.  
W trakcie głosowania nieobecny radny J.Stradczuk. Pan K.Romanowicz nie bierze 
udziału w głosowaniu. 
 
  
 Do punktu –4- 
Projekt uchwały w sprawie wstąpienia kandydata Krzysztofa Romanowicza w związku               
z wygaśnięciem   mandatu,   w załączeniu do protokołu.  
 Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Orzechowski poinformował, że w związku 
ze stwierdzeniem przez Radę Miasta wygaśnięcia mandatu radnego Krzysztofa Piłata, 
zostały wystosowane pisma: 
 > do Komisarza Wyborczego w Olsztynie o wskazanie kolejnego kandydata.  
 W piśmie Komisarza Wyborczego z dnia 19 grudnia 2006 roku między innymi 
czytamy: „w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Kryzsztofa Piłata w okręgu 
wyborczym nr 2 z listy nr 5 – Komitet Wyborczy Platforma Obywatelska RP – 
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następnym kandydatem w okręgu wyborczym nr 2 z listy nr 5 jest Pan Krzysztof 
Romanowicz.”  Pismo w załączeniu do protokołu.  
 > do Wydziału Organizacyjnego Referatu Spraw Obywatelskich z dniu 19 
grudnia 2006r. o sprawdzenie czy Pan K.Romanowicz jest wpisany w stałym rejestrze 
wyborców i czy nie utracił prawa wybieralności. Pismo w załączeniu do protokołu.  
 Odpowiedź z Wydziału Organizacyjnego Referatu  Spraw Obywatelskich, pismo  
z dnia 20.12.2006 r., z którego czytamy między innymi, że „Pan K.Romanowicz jest 
zameldowany na pobyt stały w Ełku  i nie utracił prawa wybieralności.”,  w załączeniu do 
protokołu 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Pan Krzysztof Romanowicz 
złożył oświadczenia na piśmie, w którym oświadcza, iż nie zrzeka się pierwszeństwa 
przy obsadzaniu mandatu na rzecz innego kandydata z tej samej listy, który uzyskał 
kolejno największą liczbę głosów. Oświadczenie w załączeniu do protokołu. 

 
Nie wniesiono zastrzeżeń. 
 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta odczytał projekt uchwały 
w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego mandatu i poddał pod głosowanie; 
21 głosami „za” – jednomyślnie, radni podjęli Uchwałę Nr IVI/12/06 w sprawie  
wstąpienia kandydata Krzysztofa Romanowicza w miejsce wygasłego mandatu. 
Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny J.Stradczuk. 
 

*  *  * 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Orzechowski poprosił Pana Krzysztofa 
Romanowicza, aby złożył ślubowanie. Pan Przewodniczący RM odczytał rotę 
ślubowania – zgodną z art. 23a ustawy o samorządzie gminnym, a Pan Krzysztof 
Romanowicz złożył ślubowanie – wypowiadając słowa: „Ślubuję.  Tak mi dopomóż 
Bóg.” 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta poprosił, aby radny Krzysztof Romanowicz zajął 
miejsce przy stole obrad i uczestniczył w dalszej części obrad sesji. 
 

 Do punktu –5- 
Sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta Ełku w okresie od dnia               

12 grudnia 2006 r. do dnia 21 grudnia 2006 r., w załączeniu do protokołu. 
Prezydent Miasta T.Andrukiewicz w uzupełnieniu informacji na piśmie 

poinformował o działaniach, jakie podejmowane były w ostatnim czasie. Pan Prezydent 
dwukrotnie spotkał się z przedstawicielami SSSE,  z Prezydentem Suwałk, Burmistrzem 
Gołdapi. Rozmowy wynikły, między innymi z faktu, iż SSSE zwróciła się do 
poszczególnych samorządów o przejęcie – odsprzedanie całej infrastruktury drogowej. 
Rozmowy przebiegały pod kątem wypracowania wspólnego stanowiska  samorządów           
i aby działania te nie obciążały zbytnio budżetu miasta. Odbyło się również spotkanie                   
z przedstawicielami branży budowlanej - szefami ełckich firm budowlanych, na temat 
rozwoju budownictwa mieszkaniowego w Ełku, o przygotowaniu terenów pod  
budownictwo. W chwili obecnej przygotowywane są wnioski do Ministerstwa Kultury na 
renowację kamienic. Jest szansa na pozyskanie pieniędzy na te inwestycje. W tym celu 
Pan Prezydent na początku stycznia pojedzie do Warszawy. Są zaplanowane i odbędą się 
spotkania oraz rozmowy na temat właściwej koncepcji zagospodarowania                        
i funkcjonowania dwóch realizowanych inwestycji; szkoła artystyczna i hala sportowa na 
os.. Baranki. Czynione są starania nad uruchomieniem w Ełku Środowiskowego Domu 
Samopomocy – będzie to miejsce dla osób z zaburzeniami intelektualnymi, które miałyby 
miejsce swoich dziennych spotkań. Jest to  jedno z zadań samorządu gminnego. Na ten 
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cel będzie dotacja z Ministerstwa Polityki Społecznej z przeznaczeniem na modernizację 
pomieszczeń i na utrzymanie obiektu. Do nas będzie należało znalezienie odpowiednich 
pomieszczeń. Warunkiem jest, by na jedną osobę przebywającą w takim domu 
przypadało nie mniej niż 6 m2. Pan Prezydent poinformował, że złożony projekt dot. 
Techono-Parku przy ul. Przemysłowej został pozytywnie zaopiniowany i będą pieniądze 
z funduszy strukturalnych  na uzbrojenie tego terenu.   

Radny J.Czepułkowski – odnośnie przekazanej informacji na temat spotkania z 
przedstawicielami SSSE, zwrócił się z zapytaniem, czy przedstawiciele SSSE 
formułowali wysokość kwoty za jaką chcieliby odsprzedać sieci strukturalne i czy to jest 
koncepcja całkowicie zgodna z prawem i interesem naszego miasta ? Pytanie to, zadaje 
dlatego, że kiedy powstawała SSSE w roku 1996, miasto Ełk  wniosło aport do spółki - 
ok. 100 ha gruntów miejskich. Dzisiaj możemy policzyć jaka to wartość. Strefa jest tym  
organizmem gospodarczym, który między innymi pozyskując inwestorów sprzedaje 
grunty pod inwestycje i za uzyskane pieniądze zbroi kolejne tereny.  Wygląda na to, że 
strefa otrzymała od miasta 100 ha gruntów i za grunty sprzedawane uzbroiła teren i teraz 
chce sieci infrastrukturalne miastu sprzedać. Zdaniem radnego - jeżeli jest  obowiązek 
przejęcia – to przejąć, ale  nieodpłatnie.  

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło 
się spotkanie, na którym samorządowcy przedstawili swoje stanowisko. Miasto 
zainwestowało już w strefę przekazując tereny.  Tak jak przedstawił radny Czepułkowski 
strefa sprzedawała tereny i za nie inwestowała w infrastrukturę. Zdaniem Pana 
Prezydenta nie do przyjęcia jest propozycja SSSE, aby miasto odkupiło infrastrukturę za 
ok. 10 mln zł.  Ponadto pozostaje sprawa utrzymania dróg.  

Radny E.Palczewski zwrócił się do Prezydenta Miasta, aby w czasie 
prowadzonych rozmów z przedstawicielami SSSE pojawiło sie stwierdzenie, że miasto 
przejmie nieodpłatnie infrastrukturę, ale w stanie dobrym, aby nie doszło do sytuacji, że 
my przejmiemy, a SSSE  przestanie inwestować. Na niektórych ulicach położona jest 
warstwa wyrównawcza, nie ma  ścieralnej. Przejęcie takiej ulicy skończy sie tym, że 
będziemy zmuszeni w niedługim czasie znaleźć pieniądze, aby taką ulicę doinwestować. 

Radny I.Podwojski zwrócił się z zapytaniem, czy przy przejmowaniu dróg nie ma 
obowiązku ułożenia chodników. 

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz przyznał, że jest to kolejny problem.  
Radny W.Kwiatkowski zapytał o spotkanie w sprawie III i IV etapu budowy 

obwodnicy. Jakie jest na dzień dzisiejszy stanowisko GDDK co do budowy tych 
odcinków i jakie są problemy w etapach budowy. 

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz  nie możemy dopuścić do tego, aby droga ta 
była drogą ekspresową, aby obwodnica  nie przewidywała zjazdów.  Chcemy aby 
mieszkańcy mieli zjazdy do swoich siedlisk i tym samym będzie możliwe posadowienie  
usług  w pobliżu obwodnicy. 

Naczelnik S.Chilicki omówił projekt obwodnicy w fazie początkowej i w fazie 
proponowanej przez GDDK. 

Radny J.Czepułkowski w związku z informacją PM, że są pieniądze na uzbrojenie 
Techno-Parku w sąsiedztwie ul. Przemysłowej, zapytał, czy przewiduje się powołanie 
organizmu miejskiego o takiej nazwie i z zadaniami przypisanymi tego rodzaju 
organizmom,  czy PM mówił o Filii Suwalskiego Techno-Parku. Pytanie zadaje dlatego, 
że w masie finansów unijnych przewidzianych na ścianę wschodnią nie wyczytał tytułu 
Ełcki Techno-Park. Wymieniony jest Techno-Park Olsztyński, ełcka obwodnica i jeszcze 
kilka innych inwestycji. Zwrócił uwagę, że Ełk nie jest szczególnie wyeksponowany        
i należałoby to próbować zmieniać na szczeblu naszego województwa. Posiada 
informacje, że Suwalski Techno-Park funkcjonujący w formie spółki prawa handlowego 
miał wolę, aby na terenie Ełku otworzyć swoją filię. Miał na ten temat decyzje 
stosownych władz. Upływ poprzedniej kadencji spowodował, że temat zawisł.  
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Prezydent Miasta T.Andrukiewicz przyznał, że w poprzedniej kadencji projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Ełku do Parku Technologicznego sp. z o.o.                
w Suwałkach dwukrotnie był wykreślany z porządku obrad sesji. Funkcjonowanie 
Techno-Parku w połączeniu z działalnością Uniwersytetu, czy innej wyższej uczelni jest 
bardzo poważną inwestycją w przyszłość samorządu. Pan Prezydent poinformował, że 
jest umówiony na rozmowy z Prezesem Techno-Parku Suwalskiego, gdyż bardzo są 
zainteresowani utworzeniem filii w Ełku. Tę współpracę rekomendował również 
prof.Górecki Rektor Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego. Niemniej sprawdzamy na 
ile jest możliwe byśmy sami  jako samorząd miasta mogli stworzyć park technologiczny, 
by nie być zależnym od np. Suwałk.   

Radny J.Mrozek – w sprawozdaniu pisemnym PM poinformował, że użyczył na 
czas nieoznaczony nieruchomość gruntową przy ul. Kościuszki dla Caritas Diecezji 
Ełckiej oraz przeznaczył nieruchomość gruntową niezabudowaną do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej  na rzecz Rzymskokatolickiej Parafii p.w. Opatrzności Bożej w Ełku –            
z zastosowaniem bonifikaty w wysokości 99%. Radny popiera decyzje. Pyta jednak                 
o precyzyjność zapisów; w przypadku nieruchomości przy ul. Kościuszki jest mowa                
o budynku  jak i o części nieruchomości gruntowej przeznaczonej do użyczenia.                    
W związku z tym powstaje pytanie dlaczego użyczono tylko część działki i czy jest to 
zgodne z prawem? W przypadku nieruchomości odsprzedawanej na rzecz 
Rzymskokatolickiej Parafii p.w. Opatrzności Bożej w Ełku, radny J.Mrozek zapytał czy 
jest to działka bezpośrednio przyległa i na jakie  cele będzie przeznaczona?  

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz odpowiadając poinformował, że chodzi            
o działkę przy ulicy Suwalskiej w bezpośrednim sąsiedztwie Rzymskokatolickiej Parafii 
p.w. Opatrzności Bożej w Ełku i przeznaczenie jej -  na poprawę zagospodarowania 
terenu. Sprzedać tej działki jak odrębnej nie można było, gdyż przebiega w niej sieć 
kanalizacyjna. Odnośnie nieruchomości przy ulicy Kościuszki - przekazany został 
budynek wraz   z częścią nieruchomości. 

 
Do punktu –6- 
 Pan Cezary Zamana jest pomysłodawcą i inicjatorem trzydniowego maratonu 
kolarskiego pn. „Gwiazda Mazurska”. Przedstawił radnym oraz zgromadzonym gościom 
swój projekt   rowerowej imprezy rekreacyjno-sportowej  pod nazwą: „MAZURY MTB 
Maraton”. Wyścig przebiegać będzie trasą Ełk – Kalinowo – Stare Juchy i skierowany 
jest do kolarzy zawodowych oraz amatorów. W ełckim maratonie przewiduje się start ok. 
400 osób ( nie ma ograniczeń wiekowych ), w tym znanych kolarzy. Pomysł spotkał się       
z przychylnością władz. Uznano, że zorganizowanie tego typu imprezy znakomicie 
promuje nasz region ( patronami medialnymi, między innymi są: TVP 3 i Radio Zet ). 
 

*    *     * 
Przewodniczący Rady Miasta A.Orzechowski ogłosił 10 minutową  przerwę w obradach. 
Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady Miasta A.Orzechowski. 
 
   Do punktu –7- 
1) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2006, w załączeniu do 
protokołu. 
 Skarbnik Miasta J.Wróbel omówił projekt  uchwały wraz z uwzględnieniem 
wniesionych na piśmie trzech autopoprawek. 
 Przewodniczący Rady Miasta A.Orzechowski poinformował, że komisje 
opiniowały zmiany w budżecie na rok 2006, nie wnosząc zastrzeżeń. 
 W związku z brakiem formalnych zastrzeżeń Przewodniczący Rady Miasta 
A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
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miasta uwzględniający autopoprawki; 23 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw”                    
i 0 głosach wstrzymujących radni podjęli Uchwałę Nr IV/13/06 w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2006 rok. Uchwała w załączeniu do protokołu. 
 

*   *   * 
2) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej do 
przedszkoli publicznych, w załączeniu do protokołu. 
 Zastępca Prezydenta Miasta  Artur Urbański omówił projekt uchwały i wniósł               
o podjęcie. 
 Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń. 
Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
jak wyżej; 22 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – 
jednomyślnie „za” radni podjęli Uchwałę Nr IV/14/06 w sprawie  ustalenia stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowej do przedszkoli publicznych. Uchwała                       
w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny K.Wilczyński. 
 

*  *  * 
3) Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miasta Ełku do 
dokonywania czynności  w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Prezydenta Miasta 
Ełku, w załączeniu do protokołu. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że projektem uchwały 
zajmowały się Komisja Oświaty Kultury i Rodziny oraz Komisja Rewizyjna. 
 W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Przewodniczący RM 
A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej; 23 głosami 
„za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – jednomyślnie „za” radni podjęli 
Uchwałę Nr IV/15/06 w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miasta Ełku 
do dokonywania czynności  w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Prezydenta 
Miasta Ełku. Uchwała w załączeniu do protokołu.  
 

*   *   * 
 
4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku Tomasza 
Mariusza Andrukiewicza,   w załączeniu do protokołu. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że  wszyscy radni otrzymali 
projekt uchwały. Nad projektem obradowały Komisja Budżetowa i Rozwoju 
Gospodarczego wyrażając pozytywną opinię  oraz Komisja Rewizyjna. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Wielgat poinformował, że komisja 
opiniując  projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku 
Tomasza Andrukiewicza przyjęła wniosek dot. zapisu w § 1 pkt 4. Komisja wnosi                  
o zastąpienie wyrazów „ w wysokości 7% wynagrodzenia zasadniczego powiększany 
corocznie o 1% do wysokości 20%” - wyrazami: „zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa”. i wówczas  4 § 1 otrzymałby brzmienie: „4. dodatek za wieloletnią 
pracę zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa.” 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Rewizyjnej; 23  głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – 
jednomyślnie „za” radni wniosek przyjęli. 
 W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Przewodniczący RM 
A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej,                        
z uwzględnieniem przegłosowanego wniosku; 22 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” 
i 1 głosie wstrzym. radni podjęli Uchwałę Nr IV/16/06 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Ełku Tomasza Mariusza Andrukiewicza. 
Uchwała w załączeniu do protokołu. 



7 

*  *  * 
5) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku             
z dnia  27 czerwca 2006 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody 
działkowe” obejmującego dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku, w załączeniu 
do protokołu. 
 Prezydent Miasta T.Andrukiewicz wniósł o odjęcie uchwały. 
 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że projektem uchwały 
zajmowały się: 
> Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku - wydała pozytywną opinię. 
> Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych oraz   Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji 
zapoznały się. 
 
 Radny J.Czepułkowski zwrócił się z zapytaniem, czy istniejące ogrody działkowe, 
których teren  będzie przedmiotem opracowania mpzt w przyszłości będą ogrodami 
działkowymi, czy nie? 
 Odpowiedzi udzielił Prezydent Miasta T.Andrukiewicz  informując, że chodzi              
o to, aby działkowicze mieli ułatwienie na przyszłość i między innymi na ich wniosek są 
oni obejmowani planem. Projekt uchwały obejmujący swoim planem ogrody działkowe 
będzie za chwilę omawiany w projekcie uchwały w sprawie przystąpienia                        
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanego „Ełk –
Konieczki”. 
 
 Radny J.Mrozek zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z uchyleniem uchwały,                        
a wcześniej z przystąpieniem do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody działkowe” obejmującego dz.            
nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku zostały poniesione jakieś koszty? 
 Odpowiedzi udzielił Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki poinformował, że 
odnośnie uchylenia uchwały szczegółowo na piśmie radni otrzymali analizę. Zapewnił, 
że miasto nie poniosło innych kosztów, poza zamieszczeniem ogłoszeń w prasie. 
 
 Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miasta A.Orzechowski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej; 22 głosami „za”, przy 0 głosów 
„przeciw” i 0 głosach wstrzym. radni podjęli Uchwałę Nr IV/17/06 w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku z dnia  
27 czerwca 2006 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody 
działkowe” obejmującego dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku. Uchwała 
w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny J.Wielgat. 

 
*  *  * 

6) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, zwanego „Ełk –Konieczki”, w załączeniu do 
protokołu. 
  Prezydent Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że projekt  uchwały jest 
konsekwencja poprzedniej  uchwały. Pan Prezydent  wniósł o podjęcie. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że projektem uchwały 
zajmowały się: 
> Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku - wydała pozytywną opinię. 
> Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji   zapoznała się z projektem uchwały. 
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 Wiceprzewodniczący RM W.Kwiatkowski przypomniał, że dwa lata temu 
opracowana została koncepcja zagosp. terenu zw.  „Ełk – Kolonia”.  
Wiceprzewodniczący RM zgłasza wniosek, aby w tym opracowaniu została 
uwzględniona wcześniejsza koncepcja, łącznie z uwzględnieniem dróg rowerowych do 
os. Konieczki. 
 Innych uwag nie wniesiono. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały              
w sprawie jak wyżej; 23 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – 
jednomyślnie „za” radni podjęli Uchwałę Nr IV/18/06 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanego „Ełk 
–Konieczki”. Uchwała w załączeniu do protokołu. 
 

*   *  * 
7) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/192/04 Rady Miasta Ełku               
z dnia 31 maja 2004 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ul. Kolejową,   ul. Wczasową, 
Jeziorem Selmęt Mały, Jeziorem Szyba oraz obszarem kolejowym, zwanego „EŁK-
LETNISKOWA”, w załączeniu do protokołu. 

Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki omówił projekt uchwały. 
Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że projektem uchwały zajmowały 
się: 
> Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku - wydała pozytywną opinię. 
> Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych oraz   Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji 
zapoznały się. 
 W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Przewodniczący RM 
A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej; 23 głosami 
„za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – jednomyślnie „za” radni podjęli 
Uchwałę Nr IV/19/06 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/192/04 Rady Miasta 
Ełku z dnia 31 maja 2004 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ul. 
Kolejową,   ul. Wczasową, Jeziorem Selmęt Mały, Jeziorem Szyba oraz obszarem 
kolejowym, zwanego „EŁK-LETNISKOWA”. Uchwała w załączeniu do protokołu. 
 

*   *   * 
 
8) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku           
z dnia 27 czerwca 2006 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody 
działkowe” obejmującego dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku, w załączeniu 
do protokołu. 

Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki omówił projekt uchwały. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że projektem uchwały 
zajmowały się: 
> Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku - wydała pozytywną opinię. 
> Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych oraz   Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji 
zapoznały się. 
   Wiceprzewodniczący RM W.Kwiatkowski zawnioskował, aby pochopnie nie 
podejmować decyzji i nie sprzedawać działek na poprawę zagospodarowania. Takich 
transakcji należy dokonywać tylko w przypadku wąskich działek, resztę terenu należy 
pozostawić  w gestii  miasta. 
  Innych uwag nie wniesiono. 
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  Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały      
w sprawie jak wyżej; 23 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – 
jednomyślnie „za” radni podjęli Uchwałę Nr IV/20/06 w sprawie uchylenia uchwały 
Nr XLVII/408/06 Rady Miasta Ełku           z dnia 27 czerwca 2006 roku w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zwanego „Ełk – Kolonia, Ogrody działkowe” obejmującego 
dz. nr 1241 położoną w obrębie II Miasta Ełku.  Uchwała w załączeniu do protokołu. 
 

*   *   * 
9) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego w Ełku, ograniczonego ulicami: Gdańską,                       
A. Mickiewicza, Słoneczną, Gen. W. Sikorskiego, zwanego „EŁK – GDAŃSKA” ,                 
w załączeniu do protokołu. 

Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki omówił projekt uchwały. 
 Radny K.Wilczyński zwrócił uwagę na zapisy w zał. nr 3 do uchwały, a mianowicie 
chodzi o okres 4 lat od wejścia w życie miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego „Ełk – Gdańska”, a w ciągu kolejnych czterech lat staraniem Miasta Ełk 
tereny te zostaną zagospodarowane zgodnie z ustaleniami planu. Radny zwrócił uwagę, 
że w projekcie uchwały radnym narzucono okres 4 lat. Radny pyta, skąd wynika taki 
zapis? 
 Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki poinformował, że zapisy ustawowe obligują do 
zapisania terminu, jaki on będzie – decydują radni, ale nie jest on zobowiązujący. 
 W związku z powyższym wyjaśnieniem radny K.Wilczyński zapytał radcę prawnego, 
czy jeśli przyjmiemy okres czterech lat, to czy będziemy musieli z tego okresu czasu się 
wywiązać. 
 Radca prawny UM Z.Pietkiewicz przyznała, że tak. 
 W związku z tym  radny K.Wilczyński proponuje nie wskazywać okresu wykonania, 
a przyjąć zapis: „Przewiduje się, iż grunt przeznaczony na te cele pozyskany  zostanie 
przez Miasto Ełk i zagospodarowany zgodnie z planem.” Propozycję zgłosił jako 
formalny wniosek. 
 Wywiązała się dyskusja, na zakończenie i podsumowanie, której Prezydent Miasta 
T.Andrukiewicz jako autopoprawkę zgłosił i  zaproponował wydłużyć okres  zapisując 
do pięciu lat. 
  Radny K.Wilczyński zgodził się - wycofał wniosek. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały                  
w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem autopoprawki; 18 głosami „za”, przy 0 głosów 
„przeciw” i 4 głosach wstrzym.  radni podjęli Uchwałę Nr IV/21/06 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w Ełku, ograniczonego ulicami: Gdańską, A. Mickiewicza, Słoneczną, 
Gen. W. Sikorskiego, zwanego „EŁK – GDAŃSKA”.  Uchwała w załączeniu do 
protokołu. 

 
*  *  * 

 
10) Projekt uchwały w sprawie reprezentowania Miasta Ełk  w Zgromadzeniu Związku 
Międzygminnego “Gospodarka Komunalna” oraz prawa kumulacji głosów na okres 
kadencji 2006 – 2010, w załączeniu do protokołu. 
 Prezydent Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że miasto Ełk w Związku 
Międzygminnym Gospodarka Komunalna reprezentowane jest przez PM i dodatkowo 
drugą osobę wyznacza RM. W chwili obecnej osoba tą jest radny E.Palczewski., który 
został wybrany na Przewodniczącego Zarządu Związku Międzygminnym Gospodarka 
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Komunalna. Pan Prezydent przypomniał, że na posiedzenia komisji zostało 
przygotowane szczegółowe sprawozdanie dot. działań podejmowanych w obrębie 
Związku, które mają prowadzić do przygotowania różnych projektów związanych z 
utylizacją odpadów.           Pan Prezydent zgłosił kandydaturę radnego E.Palczewskiego 
jako dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia Związku. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poinformował, że projektem uchwały 
zajmowały się: 
> Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku - wydała pozytywną opinię. 
> Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji zapoznała się z projektem uchwały. 
 Radny I.Dzienisiewicz – odnośnie przedłożonego sprawozdania z działalności 
Związku Międzygminnego “Gospodarka Komunalna” zwrócił się z zapytaniami: 

1) dot. populacji Związku, która obejmuje 158,5 tys. mieszkańców.                        
W sprawozdaniach przedstawianych w minionej kadencji  Przewodniczący 
Związku mówił, że szanse na uzyskanie pieniędzy unijnych mają wyłącznie 
Związki, które będą zrzeszały 220 - 250 tys. osób. Inne Związku takich szans nie 
mają. Zdaniem radnego liczba osób 158,5 tys. jest niewielką i w związku z tym 
zadaje pytanie jak wygląda sytuacja w negocjacjach z miejscowościami takimi 
jak: Pisz, Grajewo, Augustów ?. 

2) Dlaczego powiaty: węgorzewski i giżycki zrzeszone w Mazurskim Związku 
Międzygminnym „Gospodarka Odpadami” postanowiły nie nawiązać współpracy 
z naszym Związkiem, co było przyczyną? Czy nie doszło do sytuacji, że należą te 
powiaty do innego silniejszego (jeżeli chodzi o populację),  który ma większe 
szanse na pozyskanie pieniędzy. 

3) W punkcie 4 sprawozdania zapisano, że przetarg na przygotowanie dokumentacji 
powinien zostać ogłoszony do 31 grudnia 2006 r. Ponieważ jutro mamy ostatni 
dzień roboczy tego roku, czy przetarg został ogłoszony? 

 
 Radny J.Czepułkowski przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Mienia 
Komunalnego, Prawa i Porządku był jednym z pomysłodawców, aby kandydata wskazał 
Prezydent Miasta. Uzasadniał to tym, że bez względu na to co uczyni przedstawiciel 
miasta wybrany przez RM, jak będzie reprezentował, czy zrealizuje cel, czy nie, to i tak 
odpowiedzialność spadnie na Prezydenta Miasta. Radny uważa, że zgłaszanie kandydata 
nie powinno być z sali, a powinno nastąpić przyjęcie, bądź odrzucenie kandydatury 
zgłoszonej przez PM.  W związku z tym radny zadaje pytanie  do PM, czy wytypowanie 
kandydatury E.Palczewskiego było wynikiem  koalicyjnych uzgodnień pomiędzy PM,              
a Klubami Radnych? Radny uważa, że radnym – przedstawicielem w Związku winna być 
osoba wówczas, jeśli powierzenie jej takiej funkcji, do której przynależne jest stosowne 
wynagrodzenie powinno być przedmiotem koalicyjnych ustaleń. Jeśli tak nie było,           
a chyba nie było, gdyż Klub Radnych, którego radny jest przewodniczącym nie 
uczestniczył w dyskusji na ten temat, to czy celowym jest, aby przedstawicielem miasta 
był  radny Wiceprzewodniczący RM, który w tym wypadku kumulowałby z tytułu 
działalności publicznej dwie gratyfikacje finansowe; Wiceprzewodniczącego RM oraz 
członka Związku.  Z obserwacji prac w RM, stwierdził, że ugrupowanie reprezentowane 
przez   radnego E.Palczewskiego nie wchodzi w proprezydencką koalicję, a wręcz 
przeciwnie.  W związku z tym radny Czepułkowski zwraca się z zapytaniem, czy  
powierzenie rzez RM funkcji radnemu Palczewskiemu będzie narzędziem  służącym 
budowaniu koalicji, czy wręcz przeciwnym? 
  Radny E.Palczewski przypomniał nowym radnym genezę powstania Związku. 
Poinformował, że nasz kraj wchodząc do Unii Europejskiej zobligował się dostosować 
nasze prawo do wymogów unijnych, między innymi w zakresie ochrony środowiska. 
Gospodarka odpadami na terenie naszego miasta - powiatu nie wygląda najlepiej. 
Dostosowanie jej do wymogów unijnych jest przedsięwzięciem bardzo kosztownym.               
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W związku z tym utworzono ścieżkę finansowania, powstał tzw. fundusz spójności. 
Ażeby można było skorzystać z tej ścieżki finansowania trzeba było spełnić dwa 
podstawowe warunki: po pierwsze inwestycja nie mogła być tańsza jak 10 mln EURO, 
drugi wymóg był taki, że należało w tym czasie  wykazać się jak największą populacją 
ludności, która by korzystała z wybudowanego nowoczesnego zakładu gospodarowania 
odpadami i wprowadzenia gosp. odpadami na terenie działania gmin będących                        
w Związku. Najlepiej było mieć jak największą ilość mieszkańców, aby można było 
bardziej skutecznie o unijne środki walczyć. Pojawiały się liczby 200 – 250 tys. 
mieszkańców. Na dzień dzisiejszy granica została określona na 150 tys. mieszkańców. 
Jeżeli ktoś ma mniejszą liczbę mieszkańców nie ma szans, aby skorzystać z 
dofinansowania poprzez fundusz spójności. Na skutek dość żmudnych i ciężkich działań 
udało się skupić w Związku 12 gmin, których łączna populacja mieszkańców liczy       
158 tys. mieszkańców. Mamy spełniony warunek i możemy starać się o dofinansowanie.  
Przedstawił prowadzone prace w kierunku nawiązania współpracy z Mazurskim 
Związkiem Międzygminnym.   Odnośnie dokumentacji – zostały przedstawione 
dokumenty dla Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Została przyznana tzw. pomoc techniczna w wys. 150 tys. EURO. Jest to 75% wartości 
przygotowania pełnej dokumentacji aplikacyjnej do funduszu spójności. Został  
opracowany harmonogram zdarzeń jakie będą przestrzegane przez wojewódzki fundusz, 
narodowy fundusz i nasz związek w zakresie doprowadzenia do finału opracowania 
dokumentacji i złożenia wniosku w komisji europejskiej. Do dnia dzisiejszego wszystkie 
punkty związane z harmonogramem są realizowane terminowo.  
 Prezydent Miasta T.Andrukiewicz – nie zna gratyfikacji jaką otrzymuje 
Przewodniczący Związku. Największą troską Pana Prezydenta będzie doprowadzenie do 
finału – do powstania zakładu utylizacji odpadów i by powstała spółka zarządzająca tą 
inwestycją. W tych działaniach będą uczestniczyli radni. Czas na rozliczenie Pana 
E.Palczewskiego znajdzie się, w przypadku gdyby źle działał. W trosce o to, żeby radni 
mieli niezbędne informacje dot. funkcjonowania Związku przedłożone zostało 
sprawozdanie z działalności. Na pytanie dot. rozmów w sprawie koalicji Prezydent 
Miasta uznał, że koalicją na rzecz rozwoju miasta jest 23 radnych, którzy zostali wybrani 
przez mieszkańców Ełku. Pan Prezydent przypomniał, że na sesji inauguracyjnej 
powiedział, że będzie zabiegał o głosy wszystkich radnych. Nie utworzył  i nie zamierza 
tworzyć żadnej koalicji politycznej.   
 Radny E.Palczewski poinformował, że zgodnie ze statutem Związku każda gmina 
daje dwóch  przedstawicieli do Związku. Jest 12 gmin, czyli 24 przedstawicieli, którzy 
zasiadają w Zgromadzeniu Związku i to oni wybierają zarząd Związku.  
 Radny J.Czepułkowski między innymi zwrócił się z zapytaniem czy lepszym 
specjalistą od gospodarki odpadów jest Prezes PUK, czy radny E.Palczewski ? 
 Radny I.Dzienisiewicz zgłasza formalny wniosek o odłożenie głosowania nad 
projektem uchwały do następnej sesji. Wniosek motywuje tym, że sprawozdanie                     
z działalności Związku trafiło na posiedzenie Komisji Mienia Komunalnego, Prawa                
i Porządku dzień wcześniej, przed posiedzeniem i nie było czasu  na zapoznanie się z 
tymi materiałami i stąd pytania na dzisiejszej sesji. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski – z posiadanej wiedzy to projekt uchwały 
pojawił sie w porządku obrad dzisiejszej sesji ponieważ  Zgromadzenie Związku będzie 
odbywało się przed następna sesją i w związku z tym dobrze byłoby aby miasto miało 
swoich reprezentantów. Zwrócił się z zapytaniem do radnego I.Dzienisiewicza, czy 
podtrzymuje wniosek? 
 Radny I.Dzienisiewicz -  Pan Prezydent zostaje w Związku, czyli mamy jednego 
przedstawiciela. W świetle sprawozdania Związek spotykał się na 22 posiedzeniach 
zarządu na kilkunastu posiedzeniach  całego Związku. Zdaniem radnego nic sie nie stanie 
jeśli pierwsze posiedzenie Związku odbędzie się z udziałem jednego przedstawiciela             
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w osobie Prezydenta Miasta, chyba, że związane jest to ściśle  z wyborem nowych władz. 
Radny wniosek podtrzymał.  
 Radny E.Palczewski – Związek Międzygminny “Gospodarka Komunalna” pracuje na 
podstawie statutu i musi się zebrać raz na 3 miesiące. 20 stycznia mija ten termin. Brak 
powołania naszych przedstawicieli będzie skutkował tym, że zostanie naruszony 
podstawowy dokument, który normuje działalność Związku. Radny zwrócił się                        
z zapytaniem, czy chcemy, aby nasza gmina była tą, która naruszy podstawowy 
dokument działania Związku? 
 Na ponowne pytanie Przewodniczącego RM, czy radny podtrzymuje wniosek, radny 
I.Dzienisiewicz poinformował, że przez cały czas brakuje wypowiedzi, czy                        
w najbliższym posiedzeniu Związku muszą uczestniczyć wszystkie 24 osoby i czy jest to 
wymóg obligatoryjny? Czy brak uczestnictwa którejkolwiek z tych osób lub 
którejkolwiek z gmin (następuje kumulacja głosów) powoduje nieważność takiego 
posiedzenia? Wniosek wycofa jeżeli usłyszy, że na najbliższym spotkaniu w jego 
porządku będzie wybór władz Związku. 
 Radny E.Palczewski odpowiadając zapewnił, że w porządku obrad musi być punkt 
dot.  wyboru władz, gdyż kadencja już minęła.  
 W związku z uzyskaniem powyższej informacji od radnego E.Palczewskiego, radny 
I.Dzienisiewicz  wycofał wniosek. Przyznał, że jest Mu niezręcznie i został jakby do tej 
decyzji przymuszony. Sytuacja jaka się wytworzyła jest niesmaczną i prosi, aby                      
w przyszłości tego unikać. 
  Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały                  
w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem zapisu: Rada Miasta Ełku jako dodatkowego 
przedstawiciela do Zgromadzenia Związku wyznacza Edwarda Palczewskiego;                     
19 głosami „za”, przy 4  głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym.  radni podjęli Uchwałę 
Nr IV/22/06 w sprawie reprezentowania Miasta Ełk  w Zgromadzeniu Związku 
Międzygminnego “Gospodarka Komunalna” oraz prawa kumulacji głosów na okres 
kadencji 2006 – 2010.  Uchwałą w załączeniu do protokołu. 
  

*  *   * 
11)  Projekt uchwały w sprawie diet oraz podróży służbowych radnych,w załączeniu do 
protokołu. 
 Prezydent Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że niniejszy projekt uchwały został 
przygotowany na wzór uchwały Rady Powiatu w tym temacie i wniósł o odjęcie 
uchwały. 
 Radny R. Baranowski wyraził wątpliwość odnośnie zapisu w § 3, gdzie                       
w podpunktach są odnośniki do stawek jak w § 2.  W §  2 czytamy: „Podstawą 
procentowego określenia wysokości diet jest maksymalna wysokość diety określona                
w § 3 pkt 2 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie 
maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu gminy (Dz. U. Nr 61, poz. 710), 
w związku z art. 25 ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Radny 
pyta, o którym przepisie – podstawie prawnej mowa, czy o rozporządzeniu, czy                      
o ustawie? Poprosił o podanie skutków finansowych wprowadzenia nowych diet.  Dalej 
radny zwrócił uwagę, że podstawą gospodarki finansowej gminy do czasu uchwalenia 
budżetu jest projekt uchwały budżetowej. W projekcie uchwały budżetowej na rok 2007 
w odpowiednim paragrafie  na wydatki związane z funkcjonowaniem Rady  zapisana jest 
kwota 175 tys. zł. W związku z tym przyjęcie dzisiaj uchwały o podwyższeniu diet 
stanowi Jego zdaniem naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 
 Radny J.Mrozek podzielił wątpliwości dot. zapisu w  § 2 i 3 projektu uchwały             
i zaproponował zapisać: „ stawki określonej  w rozporządzeniu, o którym mowa w § 2.”  
  Prezydent Miasta T.Andrukiewicz – skutki finansowe to ok. 182 tys. zł w skali 
całego roku.  
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 Radny R.Baranowski – Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju 
Gospodarczego poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Niemniej pojawiały się głosy czy jest to dobry moment na podwyżkę diet?  
 Wywiązała się dyskusja, która nie wniosła nic w temacie. 
 Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały                  
w sprawie jak wyżej; 14 głosami „za”, przy 3  głosach „przeciw” i 6 głosach wstrzym.  
radni podjęli Uchwałę Nr IV/23/06 w sprawie diet oraz podróży służbowych radnych. 
Uchwała w załączeniu do protokołu. 
 

*  *   * 
12) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku,w załączeniu do protokołu. 
 Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń. 
Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
jak wyżej; 23 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – 
jednomyślnie „za” radni podjęli Uchwałę Nr IV/24/06 w sprawie  ustalenia stawki 
jednostkowej dotacji przedmiotowej dla Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku. 
Uchwała w załączeniu do protokołu. 

*   *   * 
13) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej na 
2007 rok dla Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku, w załączeniu do protokołu. 
 Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń. 
Przewodniczący RM A.Orzechowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
jak wyżej; 22 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 1 głosie wstrzym.  radni podjęli 
Uchwałę Nr IV/25/06 w sprawie  ustalenia stawki jednostkowej dotacji 
przedmiotowej na 2007 rok dla Zakładu Inżynierii Miejskiej w Ełku. Uchwała             
w załączeniu do protokołu. 
 
Do punktu -8-  
Projekt  planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2007 roku,   w załączeniu do 
protokołu. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Wielgat  poinformował, że temat znany 
jest radnym. Projekt planu pracy sporządziła Komisja Rewizyjna i każdy radny otrzymał. 
 Nie podjęto dyskusji.  
 Przewodniczący Rady Miasta A.Orzechowski poddał pod głosowanie przyjęcie 
planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2007 roku, z tematami zaproponowanymi 
przez Komisję Rewizyjną; 23 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach 
wstrzymujących radni przyjęli plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2007 roku. 
Plan pracy  w załączeniu do protokołu.  
 
 
Do punktu –9- 
 Radny J.Mrozek zgłosił interpelację dot. Ełckiego Centrum Kultury. Radny 
przypomniał, że wcześniej ECK wynajmował pomieszczenie przy wejściu po prawej 
stronie dla firmy „Terrazyt”. Obecnie ECK zagospodarowało to pomieszczenie                        
pod  kiosk kolportera, prowadzi w nim działalność gospodarczą. Radny ma nadzieję, że 
działalność prowadzona jest z zyskiem. Radny prosi o uzasadnienie, czy bardziej opłaca 
się wynajmować pomieszczenie dla zewnętrznego podmiotu, czy prowadzić samemu tę 
działalność zatrudniając pracowników do sprzedaży gazet i innego asortymentu w tym 
kiosku (np. pisma pornograficzne, prezerwatywy). Radny zadaje pytanie czy ta 
działalność, którą prowadzi ECK jest potrzebna przy naszej jednostce organizacyjnej? 
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Czy nie można w tym miejscu zorganizować np. sklepu muzycznego, czy plastycznego          
i sprzedawać akcesoria związane z działalnością ECK.   
 Radny poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi: 

1) na temat korzystania z usług Biura Nieruchomości Mazury w kwestii sprzedaży 
Zamku. Radny sprawdził - w dniu dzisiejszym oferta sprzedaży Zamku przez ten 
podmiot jest aktualna. Radny pyta, czy jest to nieodpłatna przysługa?  Czy                      
w przypadku sprzedaży Zamku będziemy zobowiązani jakieś pieniądze przekazać 
tej firmie? 

2) na temat raportu o realizacji programów strategicznych, który Prezydent Miasta w 
najbliższym czasie miałby złożyć  i czy w ogóle złoży? 

 
 
Do punktu –10- 
 Radny W.Pieńkowski zgłosił wniosek do Prezydenta Miasta, aby został 
sporządzony tzw. bilans otwarcia (raport o stanie miasta) na początek V kadencji Rady 
Miasta.  
 
 Radny T.Bińczak w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość złożył 
inicjatywę uchwałodawczą dwóch projektów uchwał w sprawach: 

1) kodeksu etyki radnego, 
2) procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 
 
 Radny J.Mrozek poinformował o udzielonej odpowiedzi na interpelację dot. 
gospodarki finansowej w MOSiR. Z informacji wynika, że główna księgowa w różnych 
sytuacjach zastępowała dyrektora, ją z kolei na stanowisku głównego księgowego 
zastępuje księgowy, a kierownicy działów ponoszą pełną odpowiedzialność, dokonując 
kontroli pod względem celowości i gospodarności wydatków zaplanowanych w planie 
finansowym tej jednostki. Radny oświadczył, że w takiej sytuacji powinniśmy na 
posiedzenia komisji, sesje zapraszać czterech kierowników działów, którzy odpowiadają 
za gospodarkę pod względem wydatkowania celowego i gospodarnego, a nie  Panią 
Dyrektor, gdyż scedowała te kompetencje na nich.  
Radny zgłosił wniosek o podjęcie prac nad zmianą uchwały w sprawie powołania 
Komisji Dyscyplinarnej dla pracowników mianowanych.  
 
 
Do punktu –11- 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Orzechowski 
zamknął obrady IV Sesji Rady Miasta w dniu  28 grudnia 2006 roku o godz. 1315 . 
 
Protokółowała:  

      Przewodniczył: 
Elżbieta Liziewska 

               Andrzej Orzechowski 
 
 

 
 



15 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 


